


尊敬的     先生/女士：

    您好！

    2020年亚布力青年论坛第六届创新年会将于12月17日-

18日在苏州·昆山召开。创新年会是亚布力青年论坛主办的年度创新盛会，本届创新年

会的主题是“创变·新未来”。在此，我们诚挚地邀请您出席，并在    月    日【     

】担任演讲嘉宾/对话嘉宾/主持人！

亚布力中国企业家论坛持续关注青年一代的成长，在历届亚布力年会、夏季高峰

会上均为青年一代开设专场论坛。亚布力青年论坛于2015年第十五届亚布力年会中正

式成立，并先后举办了五届亚布力青年论坛年会、公司互访等活动。

亚布力青年论坛致力于汇聚时代先锋青年，在当代企业家们的指导下，共同探讨

新时代下的机遇与挑战，为国家和社会发展贡献更多、更优秀、有责任、有梦想的新

生活力。亚布力青年论坛的定位是：开放、分享、创新、责任。我们的宗旨是：帮助

和关心更多新兴企业和企业家的成长，促进企业家成为社会和国家重要建设力量。昆

山也以开放的姿态，拥抱创新，拥抱中国企业家！

   我们衷心希望您拨冗出席，盼望与您在2020亚布力创新年会中相见！



2020亚布力青年论坛第6届创新年会·苏州
6th Innovation Annual Meeting Yabuli Youth Forum 2020·Suzhou

12月17-18日
December 17 - December 18

12月17日（星期四）
December 17 (Thursday)

13:00-          注册签到

13:00-          Registration & Check-in

15:00-17:30    【考察】

15:00-17:30    【Study Tour】

17:30-18:30    【论坛会晤】（仅限受邀嘉宾）

17:30-18:30    【Forum Meeting】 (Buffet dinner with the Government)

18:30-20:00    【创新餐叙会】（仅限受邀嘉宾）

18:30-20:00    【Innovation Buffet Dinner】 (Buffet dinner with the Government)

12月18日（星期五）
December 18 (Friday)

07:00-09:00 早餐

07:00-09:00 Breakfast

09:00-10:30 【第六届创新年会开幕式】创变·新未来 

09:00-10:30 【6th Innovation Annual Meeting Opening Ceremony】Innovation & 

Change · New Future

主旨：2020年，国内外发展环境错综复杂：一边，全球经济正进入多变时期，“黑天鹅事件”频发，企

业发展的不确定和复杂化因素增多，新冠疫情全球肆虐更加剧了这种不稳定的挑战；另一边，国内正处于

转变发展方式、优化经济结构、转换增长动力的跨越关口，这对企业的各种能力提出了新的要求。面对不

确定性的、全新的未来，创新与变革成为唯一出路。唯有通过激活创造力这种“确定的”管理思维，企业

才能拥有无限未来。



Keynote: The development environment is complex both in China and abroad in 2020: on one 

hand, global economy gets changeable for the time being, with frequent "black swan 

incidents", increasing uncertainties and complex factors for the development of companies, 

which is aggravated by the raging epidemic of novel coronavirus pneumonia across the world. 

China is at the critical moment for the transformation of the approach to development, the 

optimization of economic structure and the conversion of growth momentums, on the other 

hand, which pose new demands on various capabilities of the companies. Innovation and 

change have become the only way out before the uncertain and brand-new future. 

Companies will not have an infinite future unless creativity, a "definite" way of thinking for 

management is activated.

主持人：

Hosted by: 

- 于  盈     凤凰卫视制片人与主持人、世界经济论坛“全球青年领袖”
- Yu Ying, Phoenix Satellite TV producer and presenter, “Global Youth Leader” of World 

Economic Forum (WEF)

09:00-09:20 【开幕致辞】 

09:00-09:20 [Opening Speech]

致辞嘉宾：

Distinguished guest:

-     张文中     多点Dmall董事长、物美集团创始人
-     Zhang Wenzhong, Chairman of Dmall, Founder of Wu MART Group
-     苏州市政府
-     Suzhou Municipal Government

09:20-09:30 【昆山市投资环境推介会】

09:20-09:30 【Kunshan Investment Environment Promotion】

嘉宾：

Distinguished guest:

-     昆山市政府
-     Kunshan Municipal Government

09:30-10:45 【开幕主题演讲】

09:30-10:45 【Opening Keynote Speech】

演讲嘉宾：



Guest Speakers:

-     田  源     亚布力中国企业家论坛创始人、主席，元明资本创始合伙人
- Tian Yuan, Founder and Chairman of Yabuli China Entrepreneurs Forum, Co-founder of 

Yuanming Capital
-     邬贺铨     中国工程院院士
- Wu Hequan, Academician of Chinese Academy of Engineering 
-     孙飘扬     江苏恒瑞医药股份有限公司董事长
-     Sun Piaoyang, BOD Chairman of Jiangsu Hengrui Medicine Co., Ltd.
-     俞敏洪     新东方教育科技集团董事长
-     Michael Yu, Chairman of New Oriental Education & Technology Group Inc.
-     尹  烨     华大基因董事长 
-     Yin Ye, BOD Chairman of BGI
-     柳  青     滴滴出行总裁  
-     Jean Liu, President of Didi Chuxing
-     刘  畅     新希望六和股份有限公司董事长
-     Liu Chang, BOD Chairman of New Hope Liuhe Co., Ltd. 

10:45 - 12:00 【大健康论坛】用技术改写生命

10:45 - 12:00【Greater Health】 Rewrite Life with Technology

主旨：据统计，每年全球有 

420万人死于癌症，100万余人死于艾滋病……我们仍被若干疾病难题困扰，新冠疫情又带来了新的挑战

，但生物技术的发展正以人类难以想象的方式改变着未来的世界。我们可以想象，在不久的将来一些技术

或许可以改写患者的生命。目前我们可能的突破点在哪？可以在哪些方面做出改进？目前的现状如何？又

面临着怎样的挑战？

Keynote: Statistics show that 4.2 million people in the world die of cancer and more than 1 

million people die of AIDS every year… We are still plagued by countless difficult diseases, which 

is aggravated by the challenge from novel coronavirus pneumonia. However, the 

development of biotechnology is changing the future world in manners beyond the 

imagination of mankind. We can imagine that the patients’ life might be rewritten by some 

technologies in the near future. Where can we make the breakthroughs at present? What can 

be improved? How are things going on? And what are the challenges?

主持人：  张天泽     青年论坛理事、LinkDoc零氪科技CEO 
Hosted by:  Zhang Tianze, Director of Youth Forum, CEO of LinkDoc
讨论嘉宾：
Distinguished guests:

-     刘世高     上海复宏汉霖生物技术股份有限公司总裁兼首席执行官
-     Scott Shi-Kau Liu, President & CEO of Shanghai Henlius Biotech Co., Ltd.
-     李天天     丁香园创始人、董事长
-     Li Tiantian, Founder and BOD Chairman of Dingxiangyuan
-     刘兆年     九州通医药集团股份有限公司副董事长

https://baike.baidu.com/item/%E8%91%A3%E4%BA%8B%E9%95%BF/356514


-     Liu Zhaonian, Vice-Chairman of JOINTOWN Pharmaceutical Group Co., Ltd.
-     杨大俊     亚盛医药共同创始人、董事长兼首席执行官
-     Yang Dajun, Co-founder, BOD Chairman & CEO of Ascentage Pharma
-     何  川     杏脉科技CEO
-     He Chuan, CEO of AItrox
-     王  俊     碳云智能董事长兼CEO
-     Wang Jun, BOD Chairman and CEO of iCarbonX

12:00-13:00   午餐

12:00-13:00   Lunch

13:00-14:30  【高科技论坛】“弯道超车”的愿景与现实

13:00-14:30 【Hi-tech】 The Vision and Reality of “Overtaking on the Corner

主旨：回顾中国科技创新走过的道路，从最初的百废待兴，再到后来对西方先进技术的学习追赶，在一代

代优秀科研人、企业家的带领下，中国科技不断突破，在某些领域甚至建立起核心优势，希望弯道超车。

2020年，逆全球化思潮与贸易保护主义涌动，中国高科技企业面临“技术封锁”。弯道超车，迫在眉睫

。那么，我们有望弯道超车的领域有哪些？优势是什么？面临的挑战又有哪些？

Keynote: China's scientific and technological innovation started from scratch in the beginning 

and went on to the learning and catching up of the advanced technology in the west. Led by 

generations of excellent scientific researchers and entrepreneurs, China has made one 

breakthrough after another in science and technology, with established core advantages in 

some fields and the hope for overtaking on the corner. In 2020, China's high-tech enterprises 

faces "technological blockade" due to the surging anti-globalization trend of thought and 

trade protectionism. It is imminent to overtake on the corner. So, in which areas can we expect 

to overtake on the corner? What are the advantages? And what are the challenges?

主持人：  刘  欢    亚布力青年论坛理事、MUJIN株式会社董事、牧今科技总经理

Hosted by:  Liu Huan, Director of Yabuli Youth Forum, Director of MUJIN, General Manager of Mujin 

Technology
讨论嘉宾：
Distinguished guests:

-      丁  健    金沙江创业投资董事总经理
-     Ding Jian, Managing Director of GSR Ventures
-      徐  冰    商汤科技联合创始人
-      Xu Bing, Joint Founder of SenseTime
-      傅  盛    猎豹移动董事长兼CEO
-      Fu Sheng, BOD Chairman and CEO of Cheetah Mobile



-      余  凯    地平线机器人创始人兼CEO
-  Yu Kai, Founder and CEO of Horizon Robotics,
-      邓小白    蓝胖子机器人联合创始人兼CEO
-  Deng Xiaobai, Co-founder and CEO of Dorabot
-      李  真    苏州贝克微电子有限公司董事长
-      Li Zhen, BOD Chairman BaTeLab@Suzhou
-      舒  畅    零壹空间CEO
-  Shu Chang, CEO of OneSpace

14:30-14:45     茶歇

14:30-14:45     Tea Break

14:45-15:15   【说书】创造“价值”

14:45-15:15   【Books】Create “Value”
主旨：一本书，能学会什么？一本书，可以改变一个人嘛？当代的“价值投资理念的探索者”张磊用一本

《价值》让你学会做时间的朋友，创造价值。“初有决定不移之志，中有勇猛精进之心，末有坚贞永固之

力”才真正是长期主义的写照，也是找到价值的“诗和远方”的唯一通途。

Keynote: What can we learn from a book? Can a book change a person? Zhang Lei, an 

"explorer of the value investment concept", helps you learn to be a friend of time and create 

value. It is a real portray of long-termism and the only way to find the value of "poetry and 

distance" to "have the determination and unswerving ambition in the beginning, the heart and 

soul to make bold and vigorous progress halfway, and the firm and permanent strength in the 

end".

分享嘉宾：
Shared by:

          张  磊    亚布力青年论坛主席、高瓴资本创始人兼CEO

Zhang Lei, Chairman of Yabuli Youth Forum, Founder and CEO of Hillhouse Capital

15:15-16:30   【新消费论坛】聚焦新消费：因何而来，向何而去

15:15-16:30  【New Consumption】Focus on New Consumption: Where Does It Come 

and Where Does It Go

主旨：B站成为“主流内容社区”，长沙网红小龙虾馆“超级文和友”一天取号突破2万桌；喜茶、奈雪

、茶颜悦色成为奶茶界的“顶流”。据国家统计局的数据显示，2019年我国社会消费品零售总额约41万

亿。当新消费悄然来袭，面对如此庞大的市场，了解并把握它的来由与去向将成为我们制胜的利器。

Keynote: Bilibili becomes a “mainstream content community”; “Super WHY”, a Changsha-

based cyberstar crayfish restaurant, has over 20,000 table reservations in a single day; HEYTEA, 

Na-yuki and Modern-China-Tea-Shop achieve top data flow among all boba tea brands. Data 



from the National Bureau of Statistics indicate that the total retail sales of consumer goods in 

China was about RMB 41 trillion in 2019. It will be a sharp weapon for us to win if we understand 

and gain access to the knowledge of where it was from in the past and where it will go in the 

future as far as such a huge market is concerned, when new consumption approaches even 

without being known. 

主持人：  车一鸣     青年论坛理事、红星美凯龙控股战略投资部总裁

Hosted by:  Che Yiming, Director of Youth Forum, Strategic Investment Holding GM of Red Star 

Macalline

讨论嘉宾：

Distinguished guests:

-      瞿  芳      小红书创始人
-  Qu Fang, Founder of Xiaohongshu
-      范洁真      拼多多联合创始人
-  Fan Jiezhen Co-founder of Pinduoduo
-      唐彬森      元气森林创始人
-      Tang Binsen, Founder of Genki Forest
-      人九斤      Particle Fever粒子狂热CEO
-      Ren Jiujin, CEO of Particle Fever
-      陶石泉      重庆江小白酒业董事长
-      Tao Shiquan, BOD Chairman of Chongqing Jiangxiaobai Liquor Co., Ltd.
-      叶国富      名创优品全球联合创始人赛曼控股集团董事长
-  Ye Guofu,  MINISO co-founder and BOD Chairman of Saiman Holding Group
-      聂云宸      喜茶创始人
-      Nie Yunchen, Founder of HEYTEA

16:30-18:00 【青年说】青年正当潮 

16:30-18:00 【The Youth】The Right Time for the Youth 

主旨：2020年，中国实现农村贫困人口全部脱贫；2020年，北斗全球导航建成，发射火星探测器……

Keynote: China lifts all rural poverty-stricken people out of poverty in 2020, together with the 

completion of BeiDou global navigation system and the launch of the Mars Rover in the same 

year…. 

中国正当潮，风华正茂亦青年！作为青年企业家，作为祖国未来的主力军，应该背负哪些责任？又该怎样

站在时代的风潮中砥砺前行？

China is riding the tide and so it is with the Chinese youth! What responsibilities will the young 

entrepreneurs bear as the main force of China’s future? And how should they keep standing in 

the tide of the times and forge ahead?



主持人：

Hosted by:  

-     于  盈     凤凰卫视制片人与主持人、世界经济论坛“全球青年领袖”
- Yu Ying, Phoenix Satellite TV producer and presenter, “Global Youth Leader” of World 

Economic Forum (WEF)

演讲嘉宾：

Guest Speakers:

-      翁东华    “文和友”集团联合创始人
-  Weng Donghua, Co-founder of "Wenheyou" Group
-      白云峰     好未来教育集团董事长兼总裁
-  Bai Yunfeng, BOD Chairman and President of Good Future Education Group
-      张蕴蓝     青岛酷特智能股份有限公司总裁
-      Zhang Yunlan, President of Qingdao Kutesmart Co., Ltd.
-      徐  冰     商汤科技联合创始人
-      Xu Bing, Joint Founder of SenseTime
-      张天泽     青年论坛理事、LinkDoc零氪科技CEO
-  Zhang Tianze, Director of Youth Forum, CEO of LinkDoc 
-      梁家恩     云知声智能科技股份有限公司董事长兼首席技术官
-      Liang Jiaen, BOD Chairman and CTO of Unisound AI Technology Co., Ltd.
-      陈小平     云米科技创始人兼CEO
-      Chen Xiaoping, Founder and CEO of Viomi Technology

18:00- 18:30   闭幕致辞

18:00- 18:30   Closing Speech

致辞嘉宾：

Distinguished guest:

-      陈奕伦    亚布力青年论坛轮值主席，PEER毅恒挚友理事长 
- Chen Yilun, Yabuli Youth Forum Chairman-in-office, PEER Experience Exchange Rostrum 

(“PEER”) Executive Council Chairman

18:30-19:30   晚餐    

18:30-19:30   Dinner    

19:30-        返程

19:30-        Return



亚布力论坛秘书处联系人：潘娟女士

电话：13520660144

邮箱： panjuan@cefco.cn


